
P R O T O K Ó Ł Nr XXVIII/17 

z sesji Rady Gminy Rypin 

odbytej w dniu 14 listopada 2017 roku 

      

 

 XXVIII sesja Rady Gminy Rypin odbyła się w dniu 14 listopada 2017 roku 

o godz. 10
00

  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Rypin i trwała do godz. 13
00

. 

 

 Sesję Rady Gminy Rypin rozpoczęto oraz zakończono odśpiewaniem hymnu 

państwowego. 

 

 Sesji przewodniczyła Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy Rypin. 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska dokonała otwarcia XXVIII sesji Rady 

Gminy Rypin. Przywitała radnych, wójta gminy, pracowników urzędu, dyrektorów szkół, 

sołtysów oraz zaproszonych gości. Następnie stwierdziła, że na ustawowy skład 15 radnych 

rady gminy w sesji uczestniczyło 15 radnych.  

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1/ Janusz Tyburski – wójt gminy, 

2/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy, 

4/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi, 

5/ Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty,  

6/ Małgorzata Cyta – dyrektor Szkoły Podstawowej w Borzyminie, 

7/ Jacek Pawłowski – dyrektor Szkoły Podstawowej w Sadłowie 

8/ Beata Nejno – dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalkach  

9/ Rafał Zglinicki – radny powiatu   

10/ sołtysi – według załączonej do protokołu listy obecności, 

 

 Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z obrad XXVII sesji rady gminy odbytej w dniu 26 września  2017 roku 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie   

(15 głosów ,,za”) przyjęli protokół z XXVII sesji. 

  

  Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła porządek obrad 

XXVIII sesji rady gminy, następnie zapytała czy są zmiany lub uwagi do przedstawionego 

porządku obrad. 

Nie zgłoszono zmian oraz uwag do porządku obrad.  

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska poddała pod głosowanie porządek obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 15 głosów  „za” ) przyjęli następujący porządek 

obrad: 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie obrad XXVIII sesji rady gminy i stwierdzenie quorum, 

b) przyjęcie protokołu z obrad XXVII sesji rady gminy odbytej w dniu 26 września 

2017 roku, 

c) przyjęcie porządku obrad XXVIII sesji rady gminy. 



2. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości z gminnego zasobu nieruchomości w 

drodze bezprzetargowej. 

3. Podjecie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. ks. 

kard. Stefana Wyszyńskiego w Borzyminie. 

4. Podjecie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej w 

Sadłowie. 

5. Podjecie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Kornela Makuszyńskiego w Starorypinie Rządowym. 

6. Podjecie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Marii 

Skłodowskiej – Curie w Stępowie. 

7. Podjecie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej w 

Zakroczu. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2016/2017. 

9. Przedstawienie informacji wójta o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

10. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

11. Odpowiedzi na wnioski, zapytania. 

12. Zakończenie obrad XXVIII sesji rady gminy. 

 

Przebieg obrad: 

Ad 2.  

 

Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi poinformował, że właściciele 

nieruchomości przyległej tj. dz. 129/2 położonej w Mariankach (w udziale 5002/12853) 

pismem z dnia 08 czerwca 2017 roku zwrócili się do Wójta Gminy Rypin o sprzedaż w trybie 

bezprzetargowym działki przyległej oznaczonej nr 129/1. Jako uzasadnienie wskazali, że 

przedmiotowa nieruchomość dzierżawiona jest przez ich rodzinę od kilkudziesięciu lat. 

Nabycie tej działki w dużym stopniu poprawi możliwości zagospodarowania ich 

nieruchomości. 

Adam Szalkowski  – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi  przedstawił 

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości z gminnego zasobu nieruchomości 

w drodze bezprzetargowej 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXVIII/169/17 stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 2 porządku obrad. 

 

 

Ad.3   

 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty poinformowała, że stosownie do art. 117 ust. 4 

ustawy przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe, rada gminy w terminie do 30 

listopada 2017 r., stwierdza przekształcenie z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowej 



sześcioletniej szkoły podstawowej w ośmioletnią szkołę podstawową. 

 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca komisji oświatowej  przedstawiła  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. ks. 

kard. Stefana Wyszyńskiego w Borzyminie 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXVIII/170/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 3 porządku obrad.  

 

Ad. 4 

 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty poinformowała, że stosownie do art. 117 ust. 4 

ustawy przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe, rada gminy w terminie do 30 

listopada 2017 r., stwierdza przekształcenie z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowej 

sześcioletniej szkoły podstawowej w ośmioletnią szkołę podstawową. 

 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca komisji oświatowej  przedstawiła  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała 

pod głosowanie uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej w 

Sadłowie. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXVIII/171/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 4 porządku obrad. 

 

Ad.5  

 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty poinformowała, że stosownie do art. 117 ust. 4 

ustawy przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe, rada gminy w terminie do 30 

listopada 2017 r., stwierdza przekształcenie z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowej 

sześcioletniej szkoły podstawowej w ośmioletnią szkołę podstawową. 

 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca komisji oświatowej przedstawiła  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. 

Kornela Makuszyńskiego w Starorypinie Rządowym. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXVIII/172/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 



Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 5 porządku obrad. 

 

Ad. 6  

 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty poinformowała, że stosownie do art. 117 ust. 4 

ustawy przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe, rada gminy w terminie do 30 

listopada 2017 r., stwierdza przekształcenie z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowej 

sześcioletniej szkoły podstawowej w ośmioletnią szkołę podstawową. 

 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca komisji oświatowej przedstawiła  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej im. Marii 

Skłodowskiej – Curie w Stępowie. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXVIII/173/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 6 porządku obrad. 

 

Ad. 7  

 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty poinformowała, że stosownie do art. 117 ust. 4 

ustawy przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe, rada gminy w terminie do 30 

listopada 2017 r., stwierdza przekształcenie z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowej 

sześcioletniej szkoły podstawowej w ośmioletnią szkołę podstawową. 

 

Mariola Budzanowska – przewodnicząca komisji oświatowej przedstawiła  

jednogłośną  pozytywną opinię komisji w tej sprawie. 

 

Przewodnicząca rady gminy Wiesława Sokołowska przedstawiła , a następnie poddała pod 

głosowanie uchwałę w sprawie stwierdzenia przekształcenia Szkoły Podstawowej w 

Zakroczu. 

Radni do uchwały nie wnieśli uwag i w głosowaniu jawnym, jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 

uchwałę podjęli. 

Uchwała Nr XXVIII/174/17 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 7 porządku obrad. 

 

 

Ad.8  

 

Marzena Zdrojewska – inspektor ds. oświaty omówiła informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych gminy w roku szkolnym 2016/2017. Ponadto poinformowała o wsparciu 

finansowym, które otrzymała Gmina Rypin w 2017 roku od Wojewody Kujawsko-

Pomorskiego w ramach Rządowego Programu „Aktywna tablica”, w kwocie 42.000 zł, z 

przeznaczeniem na zakup tablic interaktywnych z projektorami krótkoogniskowymi oraz 

interaktywnych monitorów dotykowych do szkół w Borzyminie, Sadłowie i Zakroczu. W 



następnych latach, gmina zamierza ubiegać się o wsparcie w ramach tego programu dla 

szkoły w Kowalkach, Starorypinie Rządowym i Stępowie. 

Radni do informacji nie wnieśli żadnych uwag. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych gminy w roku szkolnym 2016/ 2017 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 8 porządku obrad. 

 

Ad. 9 

 

Janusz Tyburski – wójt gminy przedstawił informację o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym: 

  w ostatnim czasie ( od ostatniej sesji) na drogi sołeckie dowieziono 985,5 tony 

pospółki i kruszywa z przeznaczeniem na remont dróg gruntowych w sołectwach 

Razem  do dnia 13.11.2017r. – wywieziono  5724 Mg kruszywa. 

 w dniu 4 października 2017 r. dokonano odbioru końcowego inwestycji pn. „ 

Przebudowa drogi gminnej nr 120319C Dylewo – Kwiatkowo od km 0+715 do km 

2+418 ; wartość inwestycji 656.322,71 zł brutto, 

 dnia 11 października 2017 r. podpisano umowę na dostawę miału węglowego. Łącznie 

złożono 4 oferty, najkorzystniejszą złożyła firma KOAL – TRADE Sp. z o.o. ze 

Szczecina na łączną kwotę 122.385 zł ( 489,54 zł brutto/1 tonę ), 

 dnia 16 października 2017 r. rozstrzygnięto przetarg na budowę studni głębinowej w 

miejscowości Starorypin Prywatny. Złożono 1 ofertę na kwotę 298.260,23 zł  

(szacunkową wartość zamówienia określono na kwotę 180.000,- zł) . Ofertę złożyła 

firma GRUBERSKI Zakład Wiertniczy z Konina. 

 dokonano przez Urząd Marszałkowski odbioru końcowego inwestycji pn.  

„ Modernizacja drogi gminnej Zakrocz – Dębiany „ – wartość inwestycji 279.446,46 

zł brutto ( 48500,- zł zwrot – FOGR), 

 dwukrotnie ogłaszano przetarg na budowę zbiornika wody uzdatnionej w SUW w 

miejscowości Borzymin. Niestety przetargi unieważniono z powodu braku ofert, 

 trwają prace przy budowie świetlicy wiejskiej w Cetkach. Zakończono roboty 

murarskie, trwają przygotowania do montażu konstrukcji dachu, 

 trwają prace termomodernizacyjne pałacu w Sadłowie. Dobiegają końca roboty 

związane z remontem dachu. Wykonano również odwodnienie kotłowni i izolacje 

fundamentów, 

 zakończono wycinkę drzew  (39 szt. topól) na poboczach drogi Puszcza – Borowo,  

 wykonano wiaty przystankowe do Balina i Podola, 



 wykonano chodnik w Mariankach o długości 242 mb, 

 wyremontowano 2 lokale mieszkalne w budynku socjalnym w Stępowie, 

 wykonano schody oraz drzwi wejściowe do kotłowni w budynku socjalnym w 

Stępowie,  

 wyremontowano 2 lokale mieszkalne w budynku socjalnym w Puszczy rządowej,  

 wykonano przeprowadzkę podopiecznych z budynku socjalnego w Puszczy Rządowej  

do budynku socjalnego w Stępowie oraz z pałacu w Sadłowie do budynku socjalnego 

w Puszczy rządowej, wykonano wykopy pod ławy fundamentowe  – budowa świetlicy 

w Cetkach,  

 wykonano drogę dojazdową z płyt drogowych do placu budowy świetlicy w Cetkach,  

 wybudowano wodociąg  90 długości 495 mb w Godziszewach,  

 naprawiono przeciekające dachy w Szkole Podstawowej w Kowalkach, Sadłowie i na 

bazie w Głowińsku, 

 na bieżąco odbywa się transport kruszywa, piasku na drogi dla sołectw,  

 na bieżąco dokonywane jest równanie dróg gruntowych w sołectwach oraz koszenie 

trawy na poboczach dróg twardych. 

Radni do wystąpienia wójta gminy Janusza Tyburskiego nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 9 porządku obrad. 

 

 

Ad. 10  

 

W wolnych wnioskach, zapytaniach i informacjach głos zabrali: 

Pytania, uwagi zgłosili: 

 

1/ Jadwiga Podgórska - radna gminy 

 -  w dalszym ciągu przy sklepie GS „SCH” zalegają śmieci  

 

2/ Jan Wysocki – wiceprzewodniczący rady gminy 

   - nie ruszyły prace na boisku w Kowalkach, 

   - w budżecie ująć budowę drogi w Puszczy Rządowej 

 

3/ Rafał Zglinicki – radny powiatu  

 - ilu rolników otrzymało pomoc w związku z lokalnymi podtopieniami?  

 - co zalewiskami, ponieważ nie można zebrać plonów kukurydzy, dla tych rolników powinna  

   być pomoc w formie ulgi podatkowej?, 

- są rowy które nie należą do spółki wodnej i rolnicy nie chcą czyścić co w takim przypadku   

   należy zrobić,  

- na wybudowanej drodze Borzymin – Żałe nie są wybudowane przepusty, czy jest możliwość  



  wykonania przepustów?. 

  

 

4/ Jan Zaborny – mieszkaniec gminy Rypin 

-  czy na terenie gminy jest więcej urodzeń czy zgonów, 

-  złożyłem 2 pisma do urzędu gminy i przewodniczącej rady w sprawie zwrotu kosztów i  

   utraconych zysków poniesionych z powodu zarośniętego i zamulonego cieku wodnego RH 

 ‘ Struga Sadłowska”, którego właścicielem jest gmina i do dnia dzisiejszego nie otrzymałem  

   odpowiedzi 

 

5/ Jan Gadomski – sołtys  

    

   - kiedy będą odebrane zadeklarowane dary przez rolników dla poszkodowanych w wyniku  

     nawałnic 11 – 12 sierpnia br. 

 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 10 porządku obrad. 

 

 

Ad 11 

 

Odpowiedzi na wolne wnioski, zapytania udzielili: 

 

1/ Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady  

 

    - pismo od Pana Zabornego wpłynęło do rady gminy w dniu 10 października 2017 r. i   

      zostało  przekazane w  dniu 17 października 2017 r. do rozpatrzenia przez komisję   

      rolnictwa i  rozwoju wsi. W dniu 05 listopada dostał Pan odpowiedź z Gminy Rypin a 10  

      listopada  2017 r. złożył  wezwanie przedsądowe. Ja nie jestem osobą merytoryczną w  

      danej sprawie. Pisma zostały przekazane do rozpatrzenia i jeżeli stanowisko komisji  

      rolnictwa i rozwoju  wsi  nie satysfakcjonuje Pana proszę o udowodnienie swoich  

      roszczeń na drodze sądowej.  

      W momencie stwierdzenia zaniedbań ze strony gminy zostanie wypłacone należne  

      roszczenie na podstawie wyroku sądowego.  

 

-   ponadto przewodnicząca poinformowała, że wspólne posiedzenie komisji zaplanowane jest  

    na 22 listopada 2017 r. a następna sesja odbędzie się w dniu 29 listopada br. 

 

 

2/ Adam Szalkowski – radny gminy – przewodniczący komisji rolnictwa i rozwoju wsi  

 

-  w okresach wcześniejszych Gmina Rypin w miarę posiadanych środków wspomagała w  

   odmulaniu rowów. Struga Sadłowska była odmulana w 2014 roku. Obowiązek utrzymania  

   urządzeń melioracyjnych należy do właścicieli gruntów przyległych do rowu. Podtopienia  

   występujące na Pana gruntach spowodowane są przez  samowolnie wybudowane przepusty,  

   których zawyżenie w bardzo dużym stopniu blokuje swobodny przepływ i odprowadzenie  

   wody.  

 

 

 



3/ Jan Kwiatkowski – sekretarz gminy  

 

-  omówił propozycje Prawa i Sprawiedliwości dotyczące zmian w prawie wyborczym i  

   ustawach samorządowych jakie ostatnio ukazały się w prasie centralnej i lokalnej, 

-  odpowiedział na pytanie Jana Zabornego, iż liczba mieszkańców gminy Rypin od szeregu  

   lat ulega zmniejszeniu, 

-  odpowiedział na pytanie sołtysa Jana Gadomskiego, że sprawę odbioru zadeklarowanych  

   darów przez rolników gminy Rypin dla poszkodowanych w wyniku nawałnic 11-12 sierpnia   

   b.r. koordynuje Starostwo Powiatowe w Rypinie i na dzień dzisiejszy nie są znane terminy i  

    sposoby odbioru płodów rolnych, 

-  złożył oświadczenie, że po ponad 45 latach dnia 27 grudnia 2017 roku kończy pracę  

   zawodową i przechodzi na emeryturę, 

-  złożył wniosek zobowiązujący wójta gminy Rypin oraz radę gminy do ufundowania  

   pomnika lub obelisku z popiersiem Marszałka Józefa Piłsudskiego na 100-lecie odzyskania  

   przez Polskę niepodległości jaka będzie obchodzona 11 listopada 2018 roku. Uzasadnił to  

   faktem, że na terenie gminy Rypin nie ma takiego obiektu, przed którym można obchodzić  

   patriotyczne uroczystości a gminę na to niewątpliwie stać.  

 

 

4/ Mariusz Paprocki – kierownik referatu rolnictwa i rozwoju wsi  

 

- nikt z rolników nie otrzymał pomocy, ponieważ nie została powołana komisja ds.  

  szacowania szkód z powodu lokalnych podtopień. Komisja powoływana jest przez  

  Wojewodę Kujawsko Pomorskiego na wniosek wójta. Jednak aby wójt mógł wystąpić z  

  takim wnioskiem, musi być spełnionych kilka warunków. Jednym z nich jest wskazanie i  

  ogłoszenie przez Instytut Gleboznawstwa i Nawożenia w Puławach terenów zagrożonych  

  tzn. takich na których wystąpiły niekorzystne zjawiska atmosferyczne. Wg mojej wiedzy    

  takie tereny nie zostały wskazane ani u nas ani na terenie żadnej z gmin sąsiednich, w  

  związku z czym nie było podstaw do powołania komisji. 

 

- odnosząc się do sprawy Pana Zabornego informuje że, pomylone zostały pojęcia bo  

   władający nieruchomością a właściciel nieruchomości to są dwie różne sprawy. Obowiązek  

   utrzymywania rowów w należytym stanie technicznym wynika z art. 77 § 1 ustawy Prawo  

   wodne, które mówi że obowiązek utrzymywania rowów melioracyjnych  należy do  

   zainteresowanych właścicieli gruntów tzn. takich którzy odnoszą korzyści z ich  

   funkcjonowania . Nie ma znaczenia tutaj fakt czyją  własnością jest rów.  

 

5/ Janusz Tyburski – wójt gminy 

- w najbliższym tygodniu przeprowadzę rozmowę z Prezesem GS „SCH” odnośnie  

   zalegających śmieci przy sklepach, 

-  na wspólnych komisjach zostanie ustalona kolejność inwestycji w 2018 roku,  

-  obecnie nie mamy wykonawcy do naprawy boiska, 

-  zalania i podtopienia gruntów są winą rolników ponieważ nie odmulają rowów, 

-  odnośnie przepustów na drodze Borzymin – Żałe sprawa zostanie przekazana kierownikowi  

    BMW w Głowińsku, 

-  popieram wniosek sekretarza gminy do ufundowania pomnika lub obelisku z popiersiem  

   Marszałka Józefa Piłsudskiego. 

 

Wiesława Sokołowska – przewodnicząca rady gminy zamknęła punkt 11 porządku obrad. 

 



 

 

 

 

Ad 12. 

Przewodnicząca rady gminy – Wiesława Sokołowska podziękowała za udział w 

obradach i na tym zamknęła obrady XXVIII sesji Rady Gminy Rypin. 

 

 

 

       Protokołowała         Przewodniczący Rady  

                                

   Małgorzata Chludzińska          Wiesława Sokołowska 

 

 

 

 

 

 

 


